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Protokół Nr X/19 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 29 października 2019 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1000 

do godz. 1445. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu środków multimedialnych. 
 
Pan Wójt wraz z Panami Przewodniczącym, Wiceprzewodniczącym złożyli na ręce Pani 
Dyrektor Oli Kosińskiej życzenia z okazji Dnia Służby Zdrowia. Złożyli również życzenia  
z okazji Dnia Edukacji Narodowej na ręce Pani Kierownik Lili Górnej oraz Pani Radnej 
Danuty Dojs.  
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady X sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady,  
Pan Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 15 
radnych, 
co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2019 r. poz. 506, z późn. zm.); zatem Rada była władna do podejmowania 
uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 
Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 
Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełnił Pan Radny Robert Rafiński, który wyraził na to zgodę.  
Głosowano w sprawie: 
Wybór sekretarza obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, Zbigniew 
Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Robert Rafiński 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Sekretarz wniósł o zniesienie z proponowanego porządku obrad punktu „10. Podjęcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości położonej w 
Brzozie.”. Wyjaśnił, że w związku z koniecznością zapewnienia mieszkania socjalnego 
należy nieruchomość zachować w zasobach gminnych. 
Przewodniczący Rady wniósł o przesunięcie punktów „20. Wolne wnioski” oraz punktu 
„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
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położonych  w Nowej Wie Wielkiej.” Odpowiednio w miejsce punktu 6. i 7. ze względu na 
licznie przybyłych mieszkańców, którzy chcą zabrać głos w tej sprawie. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski o zmiany  
w proponowanym porządku obrad.  
Głosowano w sprawie: 
Zdjęcie z porządku obrad punktu 10. oraz przeniesienie „wolnych wniosków” w miejsce 
punktu 6. i zbycia nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej w miejsce punktu 7. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Wobec braku innych uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady 
przedstawił go i poddał pod głosowanie.  
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 10 września 2019 r. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 

sesjami. 
6. Wolne wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 

położonych  w Nowej Wsi Wielkiej 
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 10 września 2019 r. 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 

Wieś Wielka na 2019 r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 

Tarkowie Dolnym . 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości położonej w 

Dąbrowie Wielkiej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pn. Prądocin XI. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Osielsko wyrażonego 

uchwałą nr IV/44/2019 z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie 
zawyżonych opłat za odpady komunalne na RIPOK. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej 
Wsi Wielkiej. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania rozwoju 
sportu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Nowa Wieś 
Wielka  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2020 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy i 
Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023 

19. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019 
20. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Sprawy różne. 
22. Zakończenie obrad.  
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 10 września 2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 10 września 2019 r. 
był Pan Kazimierz Oskwarek, który oznajmił, że z protokołem się zapoznał i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji z dnia 10 
września 2019 r.  
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 10 września 2019 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy przyj ęła protokół Nr IX/19 z sesji z dnia 10 września 2019 r. 
 
Ad 5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 11 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Cztery uchwały przekazano  
do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr IX/85/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu, informacji  
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć Gminy Nowa Wieś Wielka za pierwsze półrocze 2019 r. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. Mocą uchwały informacja za 
pierwsze półrocze została przyjęta. 
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Uchwała nr IX/86/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr IX/87/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 
2018. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i finansów, jednostkom, których zmiany 
dotyczyły oraz RIO. 
 
Uchwała nr IX/88/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, 
na których zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji  
za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Inwestycji, Budownictwa i Infrastruktury Komunalnej, 
RIO i do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 4909 z dnia 18.09.2019 r.). Mocą 
uchwały przyjęto formularz deklaracji dostosowany przepisów RODO.  
 
Uchwała nr IX/89/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka w 2019 r. na realizację zadania: „Rozbudowa drogi powiatowej nr 
1550C Brzoza – Prądocin – ulicy Ogrodowej w Prądocinie”. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Inwestycji, Budownictwa i Infrastruktury Komunalnej  
i do Starostwa Powiatowego. Poprzez podjęcie uchwały możliwa będzie realizacja 
nawierzchni na ul. Ogrodowej w Prądocinie, będącej drogą powiatową. 
 
Uchwała nr IX/90/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg gminnych 
Realizacja: Przekazano do Referatu Inwestycji, Budownictwa i Infrastruktury Komunalnej 
oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 4910 z dnia 18.09.2019 r.). 
Poprzez zaliczenie dróg do kategorii dróg gminnych możliwa będzie realizacja nawierzchni 
na ulicach: Jaskółczej, Gołębiej i Klonowej w Brzozie. 
 
Uchwała nr IX/91/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Nowa 
Wieś Wielka w zakresie rozwoju sportu  
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego oraz RIO i do publikacji (Dz. Urz. Woj. 
Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 4911 z dnia 18.09.2019 r.). Uchwała wymaga zmian wskazanych 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową, które zostaną poddane pod głosowanie na dzisiejszej 
sesji.  
 
Uchwała nr IX/92/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Nowa Wieś Wielka 
Realizacja: Przekazano do Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty oraz Dyrektorom Szkół  
i do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 4912 z dnia 18.09.2019 r.). Mocą 
uchwały wprowadzono zmiany w regulaminie wynagradzania nauczycieli. 
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Uchwała nr IX/93/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Nowa Wieś Wielka Centrum”  
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Przystąpienie do sporządzenia planu otworzy możliwość na 
rozbudowę bazy sportowej i kulturalnej Gminy, a także na budowę nowej siedziby Urzędu 
Gminy. 
 
Uchwała nr IX/94/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokali gminnych w Nowej Wsi Wielkiej 
i Brzozie 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Do dnia 26 października wykaz lokali jest poddany do publicznej 
wiadomości. Umowy będą mogły być zawarte od dnia 1 stycznia 2020 r. 
 
Uchwała nr IX/95/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy informacji 
o kandydacie na ławnika 
Realizacja: Przekazano do dokumentacji Rady Gminy. Mocą uchwały skierowane zostało 
pismo do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy, który w odpowiedzi wyraził 
opinię o kandydacie na ławnika, wynikającą z informacji znajdujących się w systemach 
Policji. Głosowanie nad wyborem kandydatury tej osoby na ławnika będzie jednym  
z tematów dzisiejszej sesji.  
 
W okresie sprawozdawczym Wójt wydał łącznie 17 zarządzeń, z tego spod znaku 0050, jako 
organ Gminy – 14; spod znaku 120, jako Kierownik Urz ędu – 3. 
 
Pan Wójt poinformował, że w dniu 28 października 2019 r. uczestniczył w spotkaniu  
z Premierem Rzeczypospolitej Polskiej. Wskazał, że jednym z omawianych tematów była 
budowa portu intermodalnego w Emilianowie. 
Pan Sekretarz poinformował, że brał udział w posiedzeniu Rady Dialogu Społecznego  
na temat kaskadyzacji Dolnej Wisły. Uczestniczył również w spotkaniu Grupy Roboczej 
dotyczącej budowy portu intermodalnego w Emilianowie.  
W dalszej części poinformował, że Pan Wójt został uhonorowany Medalem 600-lecia 
Prymasostwa Polski w podziękowaniu za „wieloletnią, życzliwą posługę miejscowej 
społeczności”. 
Pan Zbigniew Wiśniewski wskazał, że Pan Minister wraz z Panem Premierem mogliby 
zainteresować się sytuacją drogi nr 254. 
Pan Wójt odpowiedział, że podczas spotkania w Warszawie te kwestie były przez niego 
poruszane i Pan Minister spotka się z przedstawicielami Gminy w tej materii. 
 
Ad 6. Wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosu wszystkich zainteresowanych tematem 
sprzedaży czterech działek gminnych położonych w Nowej Wsi Wielkiej z prośbą  
o konstruktywne wypowiedzi.  
Przedstawiciel osób prowadzących małe działalności gospodarcze poinformował, że wśród 
mieszkańców pojawiają się informacje, że na planowanych do sprzedaży nieruchomościach 
ma powstać market wielkopowierzchniowy. Zapytał, czy były prowadzone analizy, jaki  
to będzie miało wpływ na małą przedsiębiorczość, gdyż taki market może mieć negatywny 
wpływ na prowadzenie takiej działalności.   
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Przewodniczący Rady odczytał pismo osób zajmujących się handlem detalicznym  
w tej sprawie.  
Pan Zbigniew Wiśniewski wskazał, że analiza wpływu bodowy marketu na lokalną 
przedsiębiorczość nie została przeprowadzona. Poza tym sprzedaż tych nieruchomości  
nie przyniesie żadnych korzyści Gminie. Dodał, że w tym miejscu mogłoby powstać wiele 
innych obiektów służących mieszkańców. Wskazał, że jego zdaniem powstanie takiego 
marketu spowoduje uciążliwości dla mieszkańców. Zaapelował do radnych aby chronić 
lokalny biznes.  
Pan Janusz Szczepański poinformował, że teren, o którym jest mowa przeznczony jest  
na budownictwo wielkopowierzchniowe. Zaznaczył, że jeżeli ten obiekt nie powstanie w tym 
miejscu, to powstanie w miejscu, gdzie będzie bardziej uciążliwy. Deweloper z tej inwestycji 
się nie wycofa i market na pewno powstanie. Zebranie wiejskie Tarkowa Dolnego 
jednogłośnie poparło budowę marketu wielkopowierzchniowego. Dodał, że są to obrzeża 
Nowej Wsi Wielkiej, a nie jak wspomniał Pan Zbigniew Wiśniewski jej centrum.  
Pan Zbigniew Wiśniewski wskazał, że każdy miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego można zmienić i przekształcić np. na budownictwo mieszkaniowe.  
Pani Danuta Dojs poinformowała, że ona osobiście robi zakupy w małych sklepach,  
a nie w marketach, po czym dodała, że popiera funkcjonowanie małej przedsiębiorczości.  
Przedstawiciel przedsiębiorców zapytał, dlaczego ułatwiać powstanie tego marketu  
i tym samym wspierać zagraniczny kapitał, który może zagrozić lokalnym, polskim sklepom. 
Mieszkaniec ulicy Rolnej wskazał, że jego zdaniem lokalizacja marketu w tym miejscu jest 
trafna. Jedyną obawą jest, aby wjazd i wyjazd, a tym samym ruch pojazdów nie odbywał się 
przez ulicę Rolną w Nowej Wsi Wielkiej. Jeżeli odbywać się będzie bezpośrednio  
z ul. Bydgoskiej, to będzie to dobre rozwiązanie. Wskazał także, że w takich marketach 
również są sprzedawane produkty polskie.  
Mieszkanka Tarkowa Dolnego poinformowała, że na zebraniu wiejskim wszyscy obecni 
mieszkańcy zgodzili się, aby taki market powstał. Mieszkańcom będzie łatwiej dostać się  
do dużego marketu. Wskazała, że większość mieszkańców robi zakupy w analogicznym 
markecie w Brzozie, dlaczego więc blokować powstanie marketu po tej części Gminy. Dodała 
również, że powstanie marketu umożliwi utworzenie nowych miejsc pracy.  
Przedstawiciel Marketu Eska poinformował, że nie ma takich cen jakie oferuje market, który 
ma powstać. Dodał, że wszystkie rodzinne sklepy posiadają za to produkty, których dyskonty 
nie mogą zaoferować, gdyż dostawcy i producenci nie są w stanie sprostać ich wymaganiom. 
Małe sklepy nie są w stanie zaoferować konkurencyjnych cen. Dodał, że jeżeli duża sieć 
doprowadzi do likwidacji małych sklepów, a zatem pozbędzie się konkurencji, to podniesie 
swoje ceny. Dodał, że małe sklepy charakteryzują się dodatkowo rodzinną atmosferą.  
W imieniu przedsiębiorców poprosił o pomoc Radę Gminy, aby uniemożliwi ć powstanie 
dyskontu.  
Mieszkanka Tarkowa Dolnego wskazała, że obecność dyskontów w Brzozie nie przeszkadza 
działalności innych sklepów.  
Przedstawiciel Marketu Eska poinformował, że był członkiem rady franczyzowej sieci 
Lewiatan, która zrzesza ok 300 sklepów. W tym roku wniosek o sprzedaż lub zamknięcie 
złożyło 50 sklepów. Jego zdaniem daje to obraz, jak konkurencja działa.  
Pan Jacek Kanadys wskazał, że decyzją Rady nie zmieni się przyzwyczajeń, gdzie kto robi 
zakupy, ani nie zablokuje się budowy marketu. Można za to zachować przydatne dla Gminy 
działki w Nowej Wsi Wielkiej, na które na tę chwile nie ma pomysłu, ale w przyszłości może 
znajdzie się dla nich zastosowanie.  
Pan Zbigniew Wiśniewski poparł zdanie Pana Jacka Kanadysa w sprawie zachowania działek. 
Następnie dodał, że powstanie marketu będzie wiązało się z uciążliwościami w postaci 
korków. Zaapelował do radnych o niesprzedawanie tych nieruchomości.  
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Pan Wójt wyjaśnił, że uchwała ta miała być procedowana już 10 września, jednak na wniosek 
radnych została przełożona na dzień dzisiejszy po to, aby mogli w tej sprawie wypowiedzieć 
się mieszkańcy. Podziękował mieszkańcom za przybycie na sesję w tej sprawie.  
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
położonych  w Nowej Wsi Wielkiej 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że uchwała została wprowadzona do porządku obrad, gdyż 10 lutego 
2019 r. wpłynął na ręce Wójta Gminy wniosek o wyrażenie zgody na nabycie 
przedmiotowych działek. W odpowiedzi na wniosek poinformowano zainteresowanego,  
że będzie on procedowany w sposób przewidziany ustawą, czyli poprzez podjęcie uchwały 
przez Radę Gminy.  
Pan Zbigniew Wiśniewski zaapelował do radnych o podjęcie właściwej decyzji służącej 
mieszkańcom Gminy. 
Pan Janusz Szczepański dodał, że w budżecie Gminy jest zapis, że Gmina pozyskuje środki  
ze sprzedaży działek, a nad tym budżetem Radni głosowali. 
Wobec braku innych uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił  
go i poddał pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
położonych w Nowej Wsi Wielkiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Adam Bocheński, Tomasz Hermann, Kazimierz Oskwarek, Janusz Szczepański 
PRZECIW (8) 
Danuta Dojs, Jacek Kanadys, Joanna Kin, Edward Majewski, Waldemar Owczarzak , Robert 
Rafiński, Magdalena Szal, Zbigniew Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Agnieszka Karolak, Anna Kwiatkowska, Wiesława Słaboszewska. 
Rada Gminy nie podjęła uchwały w powyższej sprawie. 
 
Ad 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 10 września 
2019 r. 
Int. Pani Agnieszki Karolak – firma Corimp jest zobowiązana do dezynfekcji pojemników 2 
razy w roku według potrzeb. 
Int. Pani Agnieszki Karolak – planuje się, aby wyjście z placu zabaw było tam, gdzie jest,  
ale naprzeciwko niego zostanie ustawiona barierka zabezpieczająca, co musi zostać 
uzgodnione z ZDW. 
Int. Pana Jacka Kanadysa – sprzątania przystanków na przystankach w Kobylarni dokona 
Zakład Gospodarki Komunalnej.  
Int. Pana Waldemara Owczarzaka – studzienki chłonne będą czyszczone ręcznie, pod niższym 
ciśnieniem, co powinno uchronić studzienki przed zapadaniem się.  
 
Ad 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji. 
Następnie wskazał, że Wieloletnia Prognoza Finansowa została poddana aktualizacji. Zmiany  
w Wieloletniej prognozie finansowej wynikają z zaplanowanych zmian w budżecie Gminy. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Komisja Budżetu, Planowania i Finansów wnosi 
o podjęcie uchwały. 
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Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
 Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/96/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć   
pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej.za podjęciem uchwały. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Komisja Budżetu, Planowania i Finansów wnosi 
o podjęcie uchwały. Dodał, że można spróbować rozejrzeć się za dodatkowymi środkami 
zewnętrznymi na realizację inwestycji twardych.  
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 
Wielka na 2019 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/97/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
położonej w Tarkowie Dolnym. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że z wnioskiem o  nieodpłatne  przekazanie  na rzecz  
Gminy Nowa Wieś Wielka nieruchomości gruntowej zwrócili się jej właściciele. Zgodnie z 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego „Tarkowo Dolne - ul. Bydgoska”, 
w/w działki są przeznaczone pod  drogi wewnętrzne. Nabycie tych działek umożliwi Gminie 
zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty. 
Pan Janusz Szczepański poinformował, że wspomniane działki są drogami wewnętrznymi 
zatem ich przejęcie jest zasadne. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 
Tarkowie Dolnym 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/98/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości 
położonej w Dąbrowie Wielkiej. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że po zmianie przepisów ustawy  o odnawialnych źródłach 
energii nastąpiło zwiększone zainteresowanie firm pozyskiwaniem gruntów pod budowę farm 
fotowoltaicznych. Nieruchomość gruntowa, położona w Dąbrowie Wielkiej, odpowiada 
wymogom terenowym pod taką zabudowę. Grunt wcześniej był już dzierżawiony pod 
omawiany cel, lecz z wniosku dzierżawcy, w drodze porozumienia stron, umowa została 
rozwiązana. Nie powiodły się także próby jej wydzierżawienia pod uprawy rolne. 
Pan Janusz Szczepański poinformował, że Komisja Planowania Przestrzennego, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa jest za podjęciem uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości położonej w 
Dąbrowie Wielkiej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/99/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego pn. Prądocin XI. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że dla obszaru wskazanego w załączniku do niniejszej 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Prądocin IX”. 
Powierzchnia planowana do sporządzenia nowego planu obejmuje około 32 ha. W 
obowiązującym planie grunty są przeznaczone na cele mieszkalnictwa jednorodzinnego, 
wielorodzinnego, zabudowę letniskową, usługi, tereny leśne wraz z siecią dróg. W czasie 
obowiązywania uchwały ujawniły się okoliczności znacznie ograniczające możliwości 
wykorzystania terenu (szerokości elewacji frontowych budynków, szerokości działek, 
konieczność łączenia funkcji mieszkalnych z usługami).  Z uwagi na wskazane ustalenia, 
potencjalni inwestorzy nie mogą uzyskać pozwoleń  na budowę i wnoszą o dokonanie  zmian 
planu. Ponadto zauważa się wzmożoną działalność deweloperską nastawioną na realizację 
budynków wielolokalowych. Procedura zmiany planu miejscowego w wielu etapach jest 
wspólna z tą przy sporządzeniu, przy czym trudno jest uzyskać akt planistyczny spełniający 
wszystkie wymagania nakładane aktualnymi przepisami prawa. Wobec powyższego 
proponuje się sporządzenie nowego planu o powierzchni zbliżonej do obowiązującego planu. 
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Pan Janusz Szczepański poinformował, że podjęcie uchwały jest niezbędne, aby w przyszłości 
umożliwi ć inwestorom posadowienie budynków na tym obszarze. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego pn. Prądocin XI..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/100/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Osielsko 
wyrażonego uchwałą nr IV/44/2019 z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia 
stanowiska w zakresie zawyżonych opłat za odpady komunalne na RIPOK. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że od 2012 roku, odkąd obowiązuje nowe prawo, opłaty za odpady 
systematycznie wzrastają. Gminę Nowa Wieś Wielka chroni umowa, która wciąż jeszcze 
obowiązuje. Kiedy umowa się zakończy trzeba będzie podjąć korki zmierzające  
do podniesienia opłat. Inne gminy muszą to robić już teraz. Wpływ na poziom stawki  
ma opłata wnoszona do RIPOK. Zatem zasadne jest poparcie stanowiska Rady Gminy 
Osielsko w tej sprawie.  
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Osielsko wyrażonego uchwałą 
nr IV/44/2019 z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie zawyżonych 
opłat za odpady komunalne na RIPOK. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/101/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Nowej Wsi Wielkiej. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że zgodnie ze zmianami w obowiązujących przepisach prawa, 
powstałe przed dniem wejścia jej w życie jednostki organizacyjne pomocy społecznej 
niespełniające tego zapisu, mogą funkcjonować na dotychczasowych zasadach tylko do dnia 
31 grudnia 2019 r., co stanowi  podstawę do wyodrębnienia ze struktury Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Wielkiej dziennego ośrodka wsparcia dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi, jakim jest Środowiskowy Dom Pomocy Społecznej, z siedzibą 
w Nowej Wsi Wielkiej, przy ul. Ogrodowej 2A, jako samodzielnej jednostki organizacyjnej. 



 11 

Pani Agnieszka Karolak w imieniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Porządku i 
Bezpieczeństwa Publicznego jest za podjęciem uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej Wsi 
Wielkiej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/102/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania 
rozwoju sportu. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że uchwała musi zostać zmieniona, gdyż poprzednio podjęta nie 
uzyskała akceptacji Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Pani Magdalena Szal poinformowała, że komisja Oświaty, Kultury i Sportu wnosi o podjęcie 
uchwały. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/103/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Nowa 
Wieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2020 r. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że uchwała podejmowana jest corocznie i w niezmienionym kształcie 
została przedłożona na kolejny rok. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Nowa Wieś Wielka z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 r. 
Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/104/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego  
w Bydgoszczy i Sądu Okr ęgowego w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023. 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej.  
Do pracy w komisji skrutacyjnej zgłoszono Panie: Joannę Kin, Magdalenę Szal i Pana Adama 
Bocheńskiego. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie skład komisji.  
Głosowano w sprawie: 
skład komisji skrutacyjnej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 
Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 
Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, Zbigniew 
Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Hermann 
Na przewodniczącego komisja wybrała Panią Magdalenę Szal. 
Komisja skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego w wyborach 
ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. Po podliczeniu głosów komisja skrutacyjna 
sporządziła protokół i przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania <Protokół komisji 
skrutacyjnej stanowi załącznik do protokołu>. 
Stwierdzono, że wszystkie oddane głosy są ważne. 
Do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023 wybrano: 

1) Donatę Marię Krauze – 15 głosów „za”, przy braku głosów „przeciw”. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy i Sądu 
Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański, 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr X/105/19 w powyższej sprawie. 
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Ad 19. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
Informację o stanie realizację zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019 przedstawiła 
Pani Lila Górna. (Informacja stanowi załącznik do protokołu).   
 
Ad 20. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Waldemar Owczarzak odczytał pismo z wnioskiem o przerwanie postepowania 
przetargowego na wynajem pomieszczenia apteki w Brzozie.  
Pani Joanna Kin zapytała, czy zostaną naprawione drogi w Prądocinie, które zostały 
uszkodzone podczas budowy kanalizacji. 
Pan Sławomir Silecki odpowiedział, że zakończenie zadania zostanie aneksowane do dnia 
30.11.2019 r. Drogi zostaną naprawione po zakończonym zadaniu. 
Pan Zbigniew Wiśniewski wskazał, że jego zdaniem na terenie Gminy powinno powstać 
więcej stref aktywności – placów zabaw i poinformował, że są na to środki ministerialne.  
Pan Sekretarz odpowiedział, że w dniu 21.10.2019 r został złożony wniosek do LGD  
na 157.000 zł na place zabaw w Nowej Wsi Wielkiej i w Brzozie.  
Poinformował również, że sprzęt na placu zabaw się zużywa, a zepsuta huśtawka na placu  
w Olimpinie została zabrana i naprawiona już nie wróciła. 
Pan Zbigniew Wiśniewski złożył interpelację pisemną dotyczącą oświetlenia drogowego. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poinformował, że w tym roku nic nie zostało zrobione w kwestii 
nasadzeń zieleni. 
Pan Ryszard Ładziński odpowiedział, że nasadzenia były wykonywane lecz część  
nie wytrzymała warunków atmosferycznych związanych z suszą. Poza tym część 
mieszkańców nie wyraża zgody, aby wykonywać nasadzenia w pobliżu ich nieruchomości. 
Przewodniczący Rady wskazał, że jego zdaniem radni powinni uczestniczyć przy tworzeniu 
projektu budżetu Gminy. 
Pan Jacek Kanadys zaproponował, aby nałożyć obowiązek na firmę Corimp, aby dezynfekcja 
pojemników odbywała się obligatoryjnie np. w maju i w sierpniu.  
Następnie poprosił, aby zastanowić się nad zwiększeniem w przyszłorocznym budżecie 
nakładów na dowóz dzieci do szkół. Można zwiększyć ilość kursów, aby dzieci nie spóźniały 
się na zajęcia. 
Pani Magdalena Szal zapytała, czy autobus linii 99 będzie jeździł o zasugerowanych, 
zmienionych godzinach. 
Pan Wójt odpowiedział, że taki wniosek został przekazany i trwa oczekiwane na odpowiedź.  
Pani Agnieszka Karolak zapytała, czy funkcjonuje na terenie Gminy monitoring jakości 
powietrza. 
Pan Sekretarz odpowiedział, że pierwsze loty dronów w tym zakresie już się odbyły. Kolejne 
będą odbywały się w terminach wybranych przez firmę, gdyż z założenia nie planowano 
uprzedzania o tym fakcie, aby pomiary dawały jak najbardziej rzeczywiste odzwierciedlenie 
zanieczyszczenia. 
Następnie Pani Agnieszka Karolak zapytała, czy jest możliwość usytuowania jakiegoś 
schronienia dla osób przeprowadzających dzieci przez jezdnię, gdyż często pracują one  
w trudnych warunkach atmosferycznych.  
Sprawa związane jest przede wszystkim z koniecznością zajęcia pasa drogowego, ale jest  
to temat do rozważenia. Trzeba zastanowić się nad możliwościami i estetyką z jaką miałoby 
to być wykonane. 
Pan Zbigniew Wiśniewski poprosił o wystąpienie do ZDW o doświetlenie i zwiększenie 
bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 254. 
Przewodniczący Rady poparł wniosek Pana Zbigniewa Wiśniewskiego w sprawie przejść  
dla pieszych.  
Pani Anna Kwiatkowska zapytała, jaki będzie dalszy los pracowników zlikwidowanej 
oczyszczalni ścieków w Dziemionnie. 
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Pan Jacek Puszka odpowiedział, że osoby te nie są pracownikami Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Od 20 lat oczyszczalnię tę obsługiwała spółka cywilna, która wygrywa przetarg 
publiczny. Był jeden przypadek, że nie wygrała, ale powróciła. Z dniem 30 października 
umowa zostanie rozwiązana a obiekt zostanie wyłączony z eksploatacji. Osoby te mogą 
świadczyć usługi również dla innych podmiotów. 
 
Ad 21. Sprawy różne. 
Pan Wójt zaznaczył, że w jego odczuciu zaproszenie na spotkanie z Panem Premierem było 
nobilitacją dla Naszej Gminy i na tym spotkaniu poruszane były sprawy nurtujące Gminę,  
jak choćby sytuacja drogi wojewódzkiej nr 254. 
Następnie przypomniał, że uchwała dotycząca zbycia nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej 
miała być przedmiotem obrad podczas sesji, we wrześniu, która odbywała się w siedzibie 
PERN. Uznano wtedy, żeby przenieść ją na kolejne posiedzenie, aby umożliwi ć udział 
mieszkańców dyskusji. 
Na koniec poinformował że Zbigniew Wiśniewski w niedzielę 20 października 2019 r. 
pokonał Poznań Maraton wspólnie z przyjacielem Bartkiem Kabattek. Bartek i Pan Sołtys 
pochodzą z tej samej wsi - Lipka k. Sępólna Krajeńskiego. 
Następnie Pan Krzysztof Nowacki poinformował, że Pan Marek Grzywacz został odznaczony 
tytułem „Zasłużony dla Lasów Kujawsko-Pomorskich”. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 11.11.2019 r. odbędą się na terenie Gminy 
obchody Święta Niepodległości i poprosił o udział w tych uroczystościach. 
 
Ad 22. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad X sesji Rady Gminy Nowa Wieś 
Wielka. 
 
Protokolant sesji    
 
Szymon Giżycki    


